

some time afterwards an exclusion of its prior Inhabitants from Offices of Government, and the bias thus unavoidably received may in some degree have influenced, even to the present day, the course of affairs. Neither is it possible, in the distribution of political Offices at any time, or in any circumstances, to be guided entirely by a reference to the numbers of individuals who may be comprised in this, or in that class. But I assure you, that in this respect, my instructions enjoin upon me the utmost impartiality, and an entire disregard of distinctions derived from difference of origin. Fitness for the trust is the criterion to which mainly, if not entirely, I am to look; and I do not hesitate to avow the opinion, that in every country to be acceptable to the great body of the people, is one of the most essential elements of fitness for public station.

So great is the solicitude of His Majesty to take the most effectual security against the occurrence of any abuse in the distribution of His patronage, that He has commanded the adoption of arrangements designed to elicit a far more particular account than heretofore, of the exercise of this part of His delegated authority in *Lower Canada*; and He has been further pleased to direct that all Offices in His gift, of which the emoluments shall exceed a stated sum, shall not be granted, except under the Public Seal of the Province, in pursuance of Warrants to be issued for that purpose by His Majesty.

Complaint is also made that incompatible offices are in some cases held by the same person. In whatsoever degree this grievance may be found to exist, His Majesty has signified to me His expectation that it should be completely remedied. Commencing with the highest, I have formed the opinion that it is neither right nor consistent with the wholesome separation, and independence of the principal bodies of the Government, and with the dignity of their Members, that out of the limited number of Executive Councillors in this Province, several should hold offices under the Legislative Council and House of Assembly. I desire, however, that it may be understood that no dissatisfaction with the conduct of the Members of the Executive Council, nor any mark whatever of His Majesty's displeasure is intended to be conveyed. The immediate retirement of those Gentlemen who prefer to retain their appointments under the Legislative body might embarrass or interrupt the proceedings of the Court of Appeals; but I felt it my duty to impart to them the conclusion to which my mind had come. I shall communicate the same opinion to the proper Authorities at Home, and I entertain no doubt that as soon as their places can be supplied, according to the forms prescribed by Law, effect will be given to the wish they have expressed to relinquish their seats in the Executive Council. My views are not limited to these cases, no union of incompatible, or incongruous offices will be willingly acquiesced in by me; but I wish to be understood, as speaking of offices of which the duties cannot conveniently or with propriety be discharged by the same person. In some instances, the division of offices is merely nominal, and the duties are more conveniently discharged by one person, than they could be by two. In other instances, the salary of the office is so small, or its duty so seldom called for, that without a union with some other, the employment could only be made acceptable to a competent person by an increase of emolument.

It is stated as a grievance that the Government has at various times refused to give the Legislature access

ont dû nécessairement faire exclure, pendant quelque temps après, ses anciens habitans des emplois du Gouvernement; et cette impulsion ainsi inévitablement reçue peut avoir en quelque sorte influé sur la marche des affaires. D'ailleurs, il n'est pas possible dans la distribution des offices publics, dans quelque temps ou dans quelque circonstance que ce soit, de se guider entièrement d'après le nombre des individus qui peuvent être compris dans telle ou telle classe. Mais je vous assure qu'à cet égard, mes instructions m'enjoignent la plus grande impartialité et un entier oubli des distinctions tirées de la différence d'origine. L'aptitude pour les charges est ce que je dois principalement, sinon uniquement rechercher—Et je n'hésite pas à émettre l'opinion que dans tout pays, celui qui s'est rendu agréable à la masse du peuple, possède un des élémens les plus essentiels de l'aptitude aux emplois publics.

Tant est grande la sollicitude de Sa Majesté pour s'assurer qu'aucun abus n'ait lieu dans la distribution de son patronage, qu'elle a recommandé qu'il soit pris des arrangements, ayant pour objet de faire rendre des comptes plus détaillés que ci-devant de l'exercice de cette partie de son autorité déléguée dans le *Bas-Canada*; et il lui a plu en outre d'ordonner que tous les emplois à sa nomination, dont les émolumens excèderaient une somme déterminée, ne seront accordés que sous le sceau public de la Province, en conformité d'Ordonnances qui seront données à cet effet par Sa Majesté.

On se plaint aussi que des emplois incompatibles sont dans quelques cas tenus par la même personne; à quelque degré que ce grief se trouve exister, Sa Majesté m'a signifié son attente, qu'il y serait remédié complètement; En commençant au plus haut, j'ai formé une opinion; qu'il n'est ni juste ni compatible avec la saine séparation et indépendance des principaux corps du Gouvernement, avec la dignité de leurs Membres, que dans le nombre limité de Conseillers Exécutifs qu'il y a dans cette Province, plusieurs tiennent des places sous le Conseil Législatif et la Chambre d'Assemblée. Je désire cependant qu'il soit bien entendu que l'on ne veut nullement marquer par là aucun mécontentement de la conduite des Membres du Conseil Exécutif, ni aucun déplaisir quelconque de Sa Majesté. La retraite immédiate des Messieurs auxquels je fais allusion, pourrait embarrasser ou interrompre les procédures de la Cour d'Appel, mais j'ai cru qu'il était de mon devoir de leur faire part de la conclusion que j'avais prise. Je communiquerai cette opinion aux Autorités en *Angleterre*, et je n'entretiens aucun doute qu'aussitôt que ces places pourront être remplies, suivant les formalités prescrites par la Loi, il sera donné effet au désir que ces Messieurs ont exprimé d'abandonner leurs sièges dans le Conseil Exécutif. Mes vues ne se bornent point à ces cas; ce ne sera point de mon gré que jacquiescerai à aucun cumul de charges incompatibles ou incongrues; mais je n'entends parler que des charges dont les fonctions ne peuvent pas être commodément ou convenablement remplies par la même personne. Quelquefois la division des charges est purement nominale, et les fonctions en sont plus commodément remplies par une personne qu'elles ne pourraient l'être par deux. D'autres fois le salaire attaché à la charge est si modique, ou l'exercice de ses fonctions est si peu souvent requis, que, sans un cumul avec quelque autre place, l'emploi ne peut devenir acceptable à une personne capable de le bien remplir, que par une augmentation d'émolument.

On cite comme un grief, que le Gouvernement a en diverses occasions, refusé de donner à la Legislature accès

aux